

EEX and CROPEX to develop Croatian Power Derivatives Market

The European Energy Exchange (EEX) and the Croatian Power Exchange (CROPEX) have signed an agreement to jointly develop a power derivatives market for Croatia.

Since launching in 2014, CROPEX, the local Power Exchange in Croatia, has actively grown its spot market, achieving a total trading volume of 6,447 GWh in their day-ahead and intraday markets in 2020. To further support this positive development, EEX and CROPEX have agreed to work together to introduce Power Derivatives for the Croatian market in 2022, subject to the approval of the relevant authorities and committees.

Speaking on the agreement, Dr Tobias Paulun, Chief Strategy Officer of EEX comments; "The cooperation with CROPEX is an important next step in the strategic development of the Central and South-Eastern European power markets". Paulun continues; "Since the migration of the PXE Power Futures onto the EEX platform in 2017 and the further extension into the South-Eastern European power markets of Slovenia, Bulgaria and Serbia in 2019, we have more than tripled the cleared volumes in Central and South-Eastern Europe. With the introduction of Croatian Power Futures, we are facilitating our customers' wish to further extend the offering in this region."

Mr. Silvio Brkić, President of the Management Board of CROPEX adds: "Our cooperation with EEX represents an important developmental step, ensuring additional benefits for our market participants. Establishing long term reference prices will not only enable price hedging but will positively contribute to the overall development and performance of the Croatian power market".

The **European Energy Exchange (EEX)** is the leading energy exchange which develops, operates and connects secure, liquid and transparent markets for energy and commodity products around the globe. As part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, it offers contracts on Power, Natural Gas and Emission Allowances as well as Freight and Agricultural Products. EEX also provides registry services as well as auctions for Guarantees of Origin, on behalf of the French State: www.eex.com

CROATIAN POWER EXCHANGE (CROPEX) is a limited liable company established in 2014, fully owned by the Croatian Transmission System Operator and Croatian Energy Market Operator. CROPEX, as nominated electricity market operator (NEMO) in Croatia, runs the Croatian Day-ahead market that is part of coupled European SDAC market, as well as the Croatian Intraday market coupled to European SIDC market.

Contact:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300 (Leipzig) | +44 207 862-7568 (London) | +33 1 73 03 76 52 (Paris)
presse@eex.com | www.eex.com
Augustusplatz 9 | D-04109 Leipzig

CROPEX Public Relations

T +385 1 5540 400
info@cropex.hr | www.cropex.hr
Slavonska avenija 6/A | HR-10000 Zagreb

EEX und CROPEX entwickeln kroatischen Stromterminmarkt

Die European Energy Exchange (EEX) und die Croatian Power Exchange (CROPEX) haben eine Vereinbarung für die gemeinschaftliche Entwicklung eines kroatischen Stromterminmarktes unterzeichnet.

CROPEX, die Stromspotbörse für den lokalen kroatischen Markt, hat seit 2014 eine sehr erfolgreiche Marktentwicklung vorangetrieben und erreichte im Jahr 2020 ein Gesamtvolumen von 6.447 GWh in ihren Day-Ahead- und Intraday-Märkten. Um diese positive Entwicklung weiter zu unterstützen, wollen EEX und CROPEX zusammenarbeiten, um – vorbehaltlich der Zustimmung der zuständigen Behörden und Gremien – in 2022 einen kroatischen Stromterminmarkt einzuführen.

„Die Kooperation mit der CROPEX ist ein weiterer Baustein in der strategischen Entwicklung der Strommärkte in Mittel- und Südosteuropa“, kommentiert Dr. Tobias Paulun, Chief Strategy Officer der EEX. „Seit der Migration der PXE Stromfutures auf die EEX-Plattform 2017 und der Erweiterung um die südosteuropäischen Stromterminmärkte für Slowenien, Bulgarien und Serbien 2019, haben wir das geclearte Volumen in der Region Mittel-/Südosteuropa bereits mehr als verdreifacht. Mit der Einführung eines kroatischen Stromterminmarktes folgen wir dem Wunsch unserer Marktteilnehmer, dieses Angebot weiter auszubauen.“

Silvio Brkić, Vorstandsvorsitzender der CROPEX, fügt hinzu: „Unsere Kooperation mit der EEX ist ein wichtiger Entwicklungsschritt, der unseren Marktteilnehmern und den beiden Börsen zusätzlichen

Mehrwert liefert. Die Etablierung langfristiger Referenzpreise ermöglicht nicht nur die Preisabsicherung, sondern sie trägt zur Entwicklung des gesamten Strommarktes in Kroatien bei.“

Die **European Energy Exchange (EEX)** ist die führende Energiebörse, die weltweit sichere, liquide und transparente Märkte für Energie- und Rohstoffprodukte entwickelt, betreibt und vernetzt. Als Teil der EEX Group, einer auf internationale Commodity-Märkte spezialisierten Unternehmensgruppe, bietet die EEX Kontrakte auf Strom, Erdgas und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte an. Zusätzlich stellt die EEX Registerdienstleistungen zur Verfügung und führt Auktionen für Herkunftsnachweise im Auftrag des französischen Staates durch. www.eex.com

Die **Croatian Power Exchange (CROPEX)** ist eine im Jahr 2014 gegründete Gesellschaft mit beschränkter Haftung, die sich vollständig im Besitz des kroatischen Übertragungsnetzbetreibers und des kroatischen Energiemarktbetreibers befindet. CROPEX betreibt als nominierter Strommarktbetreiber (NEMO) in Kroatien den kroatischen Day-ahead-Markt, der Teil des gekoppelten europäischen SDAC-Marktes ist, sowie den kroatischen Intraday-Markt, der an den europäischen SIDC-Markt gekoppelt ist.

Kontakt:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300 (Leipzig) | +44 207 862-7568 (London) | +33 1 73 03 76 52 (Paris)
presse@eex.com | www.eex.com
Augustusplatz 9 | D-04109 Leipzig

CROPEX Public Relations

T +385 1 5540 400
info@cropex.hr | www.cropex.hr
Slavonska avenija 6/A | HR-10000 Zagreb

EEX i CROPEX pokreću razvoj tržišta izvedenica električne energije

European Energy Exchange (EEX) i HRVATSKA BURZA ELEKTRIČNE ENERGIJE (CROPEX) su potpisali Ugovor o suradnji vezano uz razvoj tržišta izvedenica električne energije za Hrvatsku.

Od pokretanja 2014. godine, CROPEX kao lokalna burza električne energije u Hrvatskoj, aktivno je radio na razvoju spot tržišta, stigavši na ukupni volumen od 6,447 GWh trgovane električne energije na svojem dan unaprijed i unutar dnevnog tržištu u 2020. godini. U cilju potpore daljnjem pozitivnom razvoju, EEX i CROPEX su dogovorili zajedničku suradnju na uvođenju financijskih izvedenica električne energije za hrvatsko tržište u 2022. godini, podložno odobrenju mjerodavnih tijela.

Govoreći o ugovoru, Dr. Tobias Paulun, čelni čovjek za strategiju EEX-a izjavio je: „Suradnja s CROPEX-om je važan korak u razvoju tržišta električne energije srednje i jugoistočne Europe“, te nastavio: "Od migracije PXE izvedenica električne energije na EEX platformu tijekom 2017. godine, te širenja na jugoistočno tržište električne energije preko Slovenije, Bugarske i Srbije u 2019. godini, uspjeli smo utrostručiti volumen trgovanja u centralnoj i jugoistočnoj Europi. Uvođenjem hrvatskih izvedenica električne energije, slijedimo interes i želje naših korisnika za daljnjim širenjem i nuđenjem usluga u ovoj regiji.”

G. Silvio Brkić, Predsjednik Uprave CROPEX-a nadodao je: "Naša suradnja s EEX-om predstavlja važan razvojni korak koji osigurava dodatne koristi za naše tržišne sudionike. Uvođenje dugoročne referentne cijene ne samo da će omogućiti smanjivanje rizika za tržišne sudionike već i pridonijeti sveopćem razvoju tržišta električne energije.”

European Energy Exchange (EEX) je vodeća energetska burza koja razvija, vodi i povezuje sigurna, likvidna i transparentna tržišta energije i robnih proizvoda u cijelom svijetu. Kao dio EEX Grupe, skupine poduzeća s ciljem internacionalnog robnog trgovanja, EEX nudi ugovore za proizvode vezene uz električnu energiju, prirodni plin i emisijske dozvole, te također logističke i poljoprivredne proizvode. EEX također nudi usluge vođenja registara kao i dražbi jamstava podrijetla, u ime države Francuske: www.eex.com

HRVATSKA BURZA ELEKTRIČNE ENERGIJE (CROPEX) je društvo s ograničenom odgovornošću osnovano 2014. godine, u vlasništvu Hrvatskog operatora prijenosnog sustava i Hrvatskog operatora tržišta energije. CROPEX, kao nominirani operator tržišta električne energije (NEMO) u Republici Hrvatskoj, vodi hrvatsko dan unaprijed tržište električne energije koje je dio povezanog europskog SDAC tržišta, kao i hrvatsko unutardnevno tržište električne energije povezano na europsko SIDC tržište.

Kontakt:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300 (Leipzig) | +44 207 862-7568 (London) | +33 1 73 03 76 52 (Paris)
presse@eex.com | www.eex.com
Augustusplatz 9 | D-04109 Leipzig

CROPEX Odnosi s javnošću

T +385 1 5540 400
info@cropex.hr | www.cropex.hr
Slavonska avenija 6/A | HR-10000 Zagreb